
------ Jou. Raf. Sci., Vol. 21, No.1 pp 33- 43, 2010  ------                                   
 

33 

Plasmids of Pseudomomas aeruginosa Bacteria Isolated 
from Various Human Infections 

                                                  
Khalid  D. Ahmad                           Adel  K. Khader  

Department of Biology                       Department of Biology 
 College of Education                            College of Education    

      Mosul University                                 Salah-Edin University 
 

(Received  1/ 11 / 2009  ;  Accepted  28 / 12/ 2009)  
  

ABSTRACT 
The isolated bacteria of Pseudomonas aeruginosa from patients suffering from various 

infections in Erbil city hospitals were identified depending on the basis of morphological, 
cultural characters and biochemical tests. Genetic transformation of the laboratory 
Escherichia coli K-12 (JM83 strain) by the plasmids isolated from P. aeruginosa bacteria 
showed that the genes encoding resistance to ampicillin, cefotaxime, erythromycin, 
gentamycin , nalidixic acid, rifampicin, tetracycline, trimethoprim, mercury chloride and the 
gelatinase enzyme production are located on plasmid DNA molecules, but genes coding for 
lincomycin resistance and pyocyanin production are on chromosomal DNA of these 
bacteria. The results obtained were supported by gel electrophoresis and plasmid curing 
experiments. 

 ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ

  المرضية المعزولة من اخماج مختلفة  P. aeruginosaبلازميدات جراثيم  

  في الإنسان
 

  الملخص

  المعزوله من مرضى يعانون من اخماج مختلفه في مستشفيات مدينة اربيل  P. aeruginosaجراثيم 

التحول الوراثي .  ختبارات البايوكيميائيه لها لارعيه وا والزالشكليةتم تشخيصها اعتمادا على الصفات 

 البلازميدي المعزول من البكتريا المعزوله اظهر بان  DNA  بالE.coli K-12(JM83)للسلاله المختبريه  

الجينات مانحة المقاومه للامبسلين وسيفاتوكسيم و ارثرومايسين و جنتامايسين و حامض نالديكسيك و 

 جيلاتينيز واقعه جميعها  على لإنزيم للمعدن الثقيل كلوريد الزئبق والمشفره كذلكمثيبريم و ريفامبيم و تراي 

بينما الجين  المشفر لمقاومة المضاد الحيوي لنكومايسين وتلك .   البلازميدي للبكترياDNAجزيئات ال 

ئج التي تم الحصول النتا.  الكروموسومي لهاDNA صبغة البايوسيانين واقعة على ال إنتاج عن ةالمسؤول

  . عليها دعمت بتجارب الترحيل الكهربائي والتحييد البلازميدي
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